
P R O T O K Ó Ł   NR  XXVI/2017 

z posiedzenia sesji Rady Gminy KROŚCIENKO WYŻNE 

sporządzony w dniu 26 czerwca 2017 roku 

 
 

Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 1200 z przerwą 10-minutową w godz. 1300– 1310 i trwało 

do godz. 1405. 
 

 

Siedzibą posiedzenia była sala konferencyjna Urzędu Gminy Krościenko Wyżne. 

 

Obecni radni wg załączonej listy obecności. Obecnych 13 radnych. Nieobecny radny: Piotr 

Kasperkowicz, Paweł Lorens - nieusprawiedliwieni. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli także: 

      - Jan Omachel 

      - Alicja Fejkiel-Guzik 

      - Grażyna Rugiełło 
 

(lista obecności w załączeniu) 

 - Wójt Gminy, 

- Zastępca Wójta Gminy, 

- Skarbnik Gminy. 
 

 

 Wójt Gminy Krościenko Wyżne, 

 

 

Proponowany porządek obrad:  
 

1. Otwarcie obrad.  

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

5. Informacja Wójta Gminy za okres międzysesyjny o realizacji wniosków i uchwał 

oraz wydanych zarządzeniach. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy partnerskiej  

w zakresie realizacji projektu pod nazwą „Budowa, rozbudowa, przebudowa  

i wyposażenie punktów selektywnej zbiórki odpadów komunalnych na obszarze 

Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Krosno”. 

7. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia do realizacji Planu 

gospodarki niskoemisyjnej dla obszaru obejmującego Miasto Krosno oraz Gminy: 

Jedlicze, Miejsce Piastowe, Chorkówka, Korczyna, Wojaszówka i Krościenko 

Wyżne. 

8. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad udzielania stypendiów 

motywacyjnych dla wybitnie uzdolnionych uczniów. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

Gminy Krościenko Wyżne wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy 

Krościenko Wyżne za 2016 rok. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Krościenko 

Wyżne za 2016 rok.  

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Krościenko 

Wyżne na 2017 rok. 

12. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Krościenko Wyżne na lata 2017-2022. 

13. Wolne wnioski, interpelacje i zapytania. 

14. Zamknięcie sesji. 
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Ad. 1 

 Rozpoczynając XXVI w kadencji sesję Rady Gminy Krościenko Wyżne 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec otworzył obrady, powitał radnych, przedstawicieli 

Urzędu oraz mieszkańców obecnych na sali obrad. 

 

Ad. 2 

 W drugim punkcie proponowanego porządku obrad prowadzący posiedzenie – Antoni 

Dębiec na podstawie podpisanej listy obecności stwierdził, iż w momencie otwarcia w sesji 

uczestniczy 12 radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada Gminy może obradować  

i podejmować prawomocne uchwały. 
 

Ad. 3 

 Następnie przystąpiono do przyjęcia proponowanego porządku obrad. 

 

Wójt Gminy złożył wniosek o zmianę proponowanego porządku obrad, tj. aby: 
 

1) wykreślić punkt 6 i w jego miejsce realizować punkt w brzmieniu: 
 

„6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego 

w zakresie przygotowania i realizacji projektu pod nazwą „Budowa, rozbudowa, 

przebudowa i wyposażenie punktów selektywnej zbiórki odpadów komunalnych  

na obszarze Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Krosno”. 

 

2) rozszerzyć porządek obrad i po pkt 8 proponowanego do zmiany porządku wprowadzić 

punkty 9-10 w brzmieniu: 
 

„9. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Strategii Miejskiego 

Obszaru Funkcjonalnego Krosno wraz z Prognozą oddziaływania na środowisko.” 

 

W uzasadnieniu Wójt Gminy – Jan Omachel wytłumaczył, iż wprowadzenie zmian  

w Strategii MOF Krosno związane jest bezpośrednio z przygotowaniami w zakresie realizacji, 

wspólnie z trzema innymi gminami, projektu o dofinansowanie w zakresie budowy punktu 

selektywnej zbiórki odpadów komunalnych na terenie gminy. Objaśnił, iż zmiany te zakładają 

rozwinięcia i uszczegółowienia istniejących już zapisów oraz uzupełnienie Strategii  

o założenia wspomnianego projektu budowy punktu selektywnej zbiórki odpadów 

komunalnych. Zaznaczył, że przyjęcie tych zmian umożliwi złożenie i dalszą ocenę wniosku 

mającego na celu realizację przedsięwzięcia. 

 
„10.  Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji podmiotowi leczniczemu.” 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wyjaśnił, że udzielenie dotacji podmiotowi leczniczemu 

związane jest z ogłoszeniem przez Narodowy Fundusz Zdrowia dodatkowego naboru na 

punkty realizujące świadczenia rehabilitacyjne. Uzupełnił, że w związku z tym dyrektor 

Samodzielnego Publicznego Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Krościenku Wyżnym 

zwrócił się z prośbą o przyznanie dotacji na zakup potrzebnego w tym celu sprzętu, albowiem 

rozpatrzenie wniosku jest obwarowane wyposażeniem punktu w niezbędny sprzęt 

rehabilitacyjny. Poinformował, że sam zakup sprzętu nie gwarantuje przydzielenia punktu 

rehabilitacyjnego, jednakże starania o uruchomienie takiego punktu na terenie gminy 

wymagają wydatkowania w tym celu środków. Zaakcentował, iż uruchomienie w Krościenku 

Wyżnym gabinetu rehabilitacyjnego wymaga podjęcia ryzyka związanego z udzieleniem  
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SPG ZOZ w Krościenku Wyżnym dotacji i zabezpieczenia w tym celu w budżecie gminy 

środków finansowych w wysokości 40 tys. zł. Objaśnił, że ryzyko inwestycyjne związane jest  

z wydatkowaniem środków na zakup sprzętu jeszcze przed oceną końcową i ostatecznym 

przyznaniem dodatkowych punktów na rehabilitację tzn. nie wiedząc jakie będzie ostateczne 

rozstrzygnięcie. Równocześnie nadmienił, że zaangażowanie środków własnych  

w realizację zakupu po stronie Zakładu Opieki Zdrowotnej w Krościenku Wyżnym to kwota  

rzędu 20-30 tys. zł.  

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec dopytał o miejsce, w którym mieściłby się ten punkt. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel poinformował, że punkt ten mieściłby się w Domu Parafialnym, 

bowiem jego pomieszczenia zostały w pewnym stopniu przystosowane pod kątem wymogów 

sanitarnych jeszcze przez poprzedniego wynajmującego, który prowadził tam taki gabinet 

rehabilitacyjny. Jednocześnie zaznaczył, że jest możliwość wynajęcia tego lokalu pod 

potrzeby rehabilitacji, co wynika z przeprowadzonej w tym celu rozmowy z księdzem 

proboszczem. 

 

3) pozostałe punkty porządku obrad realizować zgodnie z kolejnością uwzględniającą 

proponowane zmiany. 

 

Radni nie złożyli wniosków o zmianę proponowanego porządku obrad, wobec czego 

Przewodniczący Rady Gminy przystąpił do przegłosowania wniosków złożonych przez Wójta 

Gminy tj.: 
 

1) realizacji pkt 6 w brzmieniu:  
 

„6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego 

w zakresie przygotowania i realizacji projektu pod nazwą „Budowa, rozbudowa, 

przebudowa i wyposażenie punktów selektywnej zbiórki odpadów komunalnych  

na obszarze Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Krosno”. 

 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 12 radnych: 

- „za” głosowało 12 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych. 
 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że poprawka została przyjęta. 

 

2) wprowadzenia pkt 9 w brzmieniu:  
 

„9. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Strategii Miejskiego Obszaru 

Funkcjonalnego Krosno wraz z Prognozą oddziaływania na środowisko.” 

 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 12 radnych: 

- „za” głosowało 12 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych. 
 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że poprawka została przyjęta. 
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3) wprowadzenia pkt 10 w brzmieniu:  
 

„10. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji podmiotowi leczniczemu.” 

 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 12 radnych: 

- „za” głosowało 12 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych. 
 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że poprawka została przyjęta. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy przystąpił do przegłosowania porządku obrad wraz  

z poprawkami. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 12 radnych: 

- „za” głosowało 12 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 
 

wobec czego przyjęto porządek obrad XXVI Sesji Rady Gminy Krościenko Wyżne. 

 

Ad. 4 

 W punkcie czwartym porządku obrad przystąpiono do przyjęcia protokołu  

z poprzedniej sesji. 
 

Radni nie zgłosili wniosków i uwag do protokołu NR XXV/2017 z sesji z dnia 26 maja  

2017 r., wobec czego Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec zarządził głosowanie nad jego 

przyjęciem. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 12 radnych: 

- „za” przyjęciem protokołu głosowało 12 radnych, 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 
 

w związku z czym Rada Gminy Krościenko Wyżne przyjęła PROTOKÓŁ NR XXV/2017  

z XXV sesji z dnia 26 maja 2017 r. 

 

Ad. 5 

 Następnie Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił informację za okres międzysesyjny 

o realizacji wniosków i uchwał oraz wydanych zarządzeniach. Poinformował, że w okresie 

międzysesyjnym miały miejsce następujące działania: 

1) kontynuowane są roboty budowlane obejmujące przebudowę ulicy Grunwaldzkiej.  

W tej chwili zakończono już prace ziemne i przystąpiono do prac związanych z budową 

chodnika oraz nawierzchni. 

2) również na ulicy Grunwaldzkiej został rozstrzygnięty przetarg na wykonanie oświetlenia. 

Wybrano najkorzystniejszą pod względem cenowym ofertę złożoną przez firmę Stimo, 

która zaoferowała wykonanie zadania za kwotę 107 tys. zł.  

3) została również podpisana umowa na odbiór azbestu z terenu gminy. Zadanie otrzymało 

dofinansowanie Wojewódzkiego Fundusz Ochrony Środowiska w wysokości 6 481 zł. 

4) dokumentacja oświetlenia ścieżki pieszo-rowerowej na ulicy Północnej jest w trakcie 

procedury uzyskania pozwolenia na budowę. Po uzyskaniu pozwolenia i przeprowadzeniu 

postępowania przetargowego ruszą prace związane z wykonaniem oświetlenia. 

5) zadanie obejmujące modernizację drogi dojazdowej  do gruntów rolnych w obrębie działki 

nr 3731/4 otrzymało dofinansowanie w wysokości 37 tys. zł. Wnioskowana kwota 
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dofinansowania wynosiła 80 tys. zł. W związku z tym zachodzi konieczność zmniejszenia 

zakresu rzeczowego zadania i potrzeba przeznaczenia dodatkowych środków własnych, 

aby połączyć modernizowaną drogę z ulicą Księżą. 

6) złożono wniosek o uzyskanie pozwolenia na budowę budynku użyteczności publicznej  

w Pustynach.  

7) dodatkowo w chwili obecnej opracowywane są wnioski na dofinansowanie zadania 

dotyczącego budowy Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych oraz wniosek 

do Lokalnej Grupy Działania o dofinansowanie zadania obejmującego zagospodarowanie 

infrastruktury przy domu ludowym i pomniku przy straży. W związku z tym porządek 

obrad przewiduje podjecie wymaganych procedurą uchwał, które zostaną dołączone do 

składanych wniosków. 

8) bieżącą działalność Urzędu w okresie międzysesyjnym regulowały wydawane zarządzenia. 

W tym miejscu Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił informację o wydanych 

zarządzeniach w okresie międzysesyjnym, tj. w okresie od dnia 31 maja 2017 r. do dnia  

23 czerwca 2017 r. (informacja w załączeniu). 

 

W otwartej dyskusji Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec powracając do tematu 

przebudowy ulicy Grunwaldzkiej dopytał o rozstrzygnięcia podjęte przez Nadzór Budowlany, 

który zajmował się sprawą prowadzonych tam prac. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel poinformował, że Nadzór Budowlany prowadzący postępowanie 

kontrolne nie miał zastrzeżeń do toczących się prac i nie wstrzymał ich dalszej realizacji. 

Wyraził nadzieję, że czynności te nie wpłyną na zakres i termin zakończenia prac. 

 

Radny Stanisław Wierdak dopytał, czy to mieszkańcy wywołali postępowanie prowadzone 

przez organ nadzoru budowlanego. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel potwierdził zapytanie radnego. 

 

Więcej głosów nie zabrano. 

 

Ad. 6 

 W dalszej części posiedzenia radni rozpatrzyli projekt uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego w zakresie przygotowania i realizacji 

projektu pod nazwą „Budowa, rozbudowa, przebudowa i wyposażenie punktów selektywnej 

zbiórki odpadów komunalnych na obszarze Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Krosno”. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił projekt uchwały (projekt w załączeniu). 

Poinformował, iż w związku z ogłoszonym naborem wniosków o dofinansowanie projektów 

budowy punktów selektywnej zbiórki odpadów, wspólnie z trzema innymi gminami 

działającymi w ramach Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego, podjęto działania zmierzające 

do ustanowienia partnerstwa, celem wspólnej realizacji projektu. Wskazał, iż ustanowione 

niniejszym porozumieniem partnerstwo związane jest z przygotowaniem i złożeniem 

dokumentacji aplikacyjnej wspomnianego zadania. Zaznaczył, że budowa punktu selektywnej 

zbiórki odpadów komunalnych należy do zadań własnych gminy. Przypomniał, że miejsce 

pod budowę punktu zostało zlokalizowane na działce przy cmentarzu, zgodnie z uchwałą 

Rady Gminy wyrażającą zgodę na zakup nieruchomości. Następnie przedstawił i omówił 

koncepcję założeń projektowych przedsięwzięcia. Odnosząc się do strony finansowej  

poinformował, że całość zadania po stronie gminy to kwota wynosząca 587 679,42 zł, z czego  
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dofinansowanie wynosi 405 963,38 zł, a wkład własny w realizację projektu 181 716,04 zł. 

Podsumowując podkreślił, iż podjęcie uchwały umożliwi podpisanie porozumienia  

i w konsekwencji podjęcie działań na rzecz wspólnej realizacji projektu. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił o przedstawienie opinii  

do projektu uchwały przez Komisję Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska. 

 

Radny Bolesław Pudłowski – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa  

i Ochrony Środowiska stwierdził, że Komisja w dniu 23 czerwca 2017 r. pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały – oddano 4 głosy „za” (jednogłośnie). 

 

W otwartej dyskusji Przewodniczący dopytał o procentowy udział kwoty dofinansowania. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wytłumaczył, że podział kwoty w ramach dofinansowania  

nie może stanowić więcej niż 85 % kosztów kwalifikowanych całości projektu. 

 

Radny Krzysztof Ronowski zwrócił uwagę na pozytywną rzecz wynikającą z konstrukcji 

uchwały. Zauważył, że to pierwszy partnerski wniosek, gdzie organizacja wewnętrzna 

partnerstwa opiera się na podziale funkcji pomiędzy grupą sterującą i zespołem projektowym, 

który jest kierowany przez koordynatora projektu. Jednocześnie zaakcentował rolę 

przedstawicieli kierownictwa każdego z uczestników partnerstwa, którzy są odpowiedzialni 

za strategiczne zarządzanie projektem i jego nadzorowanie. 

 

Więcej głosów nie zabrano, w związku z czym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 12 radnych: 

- „za” głosowało 12 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XXVI/ 194 /2017  

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego w zakresie 

przygotowania i realizacji projektu pod nazwą „Budowa, rozbudowa, przebudowa  

i wyposażenie punktów selektywnej zbiórki odpadów komunalnych na obszarze 

Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Krosno” (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 7 

Przystąpiono do rozpatrzenia projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

przyjęcia do realizacji Planu gospodarki niskoemisyjnej dla obszaru obejmującego Miasto 

Krosno oraz Gminy: Jedlicze, Miejsce Piastowe, Chorkówka, Korczyna, Wojaszówka  

i Krościenko Wyżne. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił projekt uchwały (projekt w załączeniu). 

Przypomniał, że Plan gospodarki niskoemisyjnej jest strategicznym dokumentem, który 

wyznacza kierunki dla Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Krosno na lata 2015-2020. 

Objaśnił, że kolejna aktualizacja Planu dotyczy uszczegółowienia wcześniej zdefiniowanych 

zadań z zakresu odnawialnych źródeł niskoemisyjnej energii w zakresie rozbudowy działania 

osi priorytetowej „Czysta energia”, związanej z naborem wniosków ubiegających się  

o dofinansowanie. Zaznaczył, że wprowadzone zmiany stanowią aktualizacje wcześniejszych 



 

 

7 

 

zapisów i  zakresów inwestycji, a konieczność ich wprowadzenia wynika z wymagań 

konkursów organizowanych w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 

Podkarpackiego. Podkreślił, że przyjęcie aktualizacji umożliwi uzyskanie dodatkowych 

punktów na etapie oceny wniosku, jaki został złożony w maju bieżącego roku w zakresie 

zadania dotyczącego instalacji na terenie gminy systemów energii odnawialnej dla 

mieszkańców. 

 

W otwartej dyskusji radni nie zabrali głosu, w związku z czym Przewodniczący Rady 

zarządził głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 12 radnych: 

- „za” głosowało 12 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XXVI/ 195 /2017  

zmieniającą uchwałę w sprawie przyjęcia do realizacji Planu gospodarki niskoemisyjnej 

dla obszaru obejmującego Miasto Krosno oraz Gminy: Jedlicze, Miejsce Piastowe, 

Chorkówka, Korczyna, Wojaszówka i Krościenko Wyżne (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 8 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad udzielania stypendiów 

motywacyjnych dla wybitnie uzdolnionych uczniów. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił projekt uchwały (projekt w załączeniu). 

Przypomniał, że potrzeba dostosowania zapisów obecnie obowiązującej uchwały określającej 

zasady udzielania stypendiów motywacyjnych dla wybitnie uzdolnionych uczniów, stanowi 

wynik wprowadzonej z dniem 1 września br. reformy systemu oświaty na terenie gminy. 

Zaznaczył, że przedmiotowy projekt uchwały uwzględnia wprowadzone zmiany oświatowe 

dotyczące uczniów klasy siódmej szkoły podstawowej oraz uczniów dotychczasowego 

gimnazjum. Zaznaczył, iż przyjęcie projektu stanowi dopasowanie stanu prawnego do stanu 

faktycznego, co w konsekwencji umożliwi udzielenie stypendium za wyniki dla uczniów 

objętych zmianą przepisów. Nadmienił, że wysokość stypendium określona w projekcie 

uchwały nie ulega zmianie w stosunku do kwot jakie obecnie obowiązują. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił o przedstawienie opinii  

do projektu uchwały przez Komisję Oświaty, Kultury i Spraw Obywatelskich. 

 

Radny Jan Omachel – Wiceprzewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw 

Obywatelskich stwierdził, że Komisja na posiedzeniu w dniu 21 czerwca 2017 r. pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały – oddano 5 głosów „za” (jednogłośnie). 

 

W otwartej dyskusji radny Bolesław Pudłowski dopytał, czy wysokość stypendium może być 

mniejsza aniżeli kwoty określone w uchwale. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wytłumaczył, że kwoty stypendium mogą być mniejsze, bowiem 

uchwała Rady wskazuje jedynie na górne granice wysokości stypendium. Uzupełnił,  

że dotychczas sytuacji zmniejszenia wysokość tych stawek nie miała miejsca. 

 

Następnie Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec udzielił głosu obecnej na sali obrad 

mieszkance, która poprosiła o zabranie głosu w sprawie. 
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Mieszkanka działając w interesie mieszkańców Pustyn dopytała o możliwości i sposoby, aby 

wspomóc szkołę w Zalesiu w zakresie nagradzania najzdolniejszych uczniów szkoły. 

Wskazała, że w kończącym się roku szkolnym gmina Miejsce Piastowe nie podjęła żadnych 

działań w celu motywowania dzieci do nauki. Zaznaczyła, że jest to pewien niedosyt  

ze strony rodziców dzieci, bowiem w ubiegłym roku szkolnym zorganizowano jednodniową 

wycieczkę dla najbardziej wybitnych uczniów z terenu całej gminy. Zauważyła, iż tego 

rodzaju inicjatywa w postaci organizacji wycieczki to bardzo fajna sprawa. Tym samym 

wyraziła ubolewanie, że w obecnym roku szkolnym nie udało się jej zorganizować. Kończąc 

wypowiedź zaakcentowała, że w przedmiocie sprawy  nie chodzi wyłącznie o uczniów  

z terenu Pustyn, ale wszystkich uczniów szkoły w Zalesiu należącej pod gminę Miejsce 

Piastowe, gdzie prawdopodobnie 2/3 społeczności szkolnej tworzą uczniowie z Pustyn. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wytłumaczył, że jedyną możliwością finansowania podmiotów 

zewnętrznych w stosunku do gminy i utworzonych przez nią jednostek organizacyjnych jest 

forma udzielenia wsparcia finansowanego w formie dotacji. Zaznaczył, że w obecnym 

układzie jest to wniosek nieco spóźniony z uwagi na procedurę udzielania dotacji związaną  

z podjęciem przez obie rady gminy stosownych uchwał na udzielenie wsparcia i wyrażenia 

zgody na zawarcie porozumień międzygminnych regulujących te kwestie. Nadmienił, że  

w omawianym przypadku nie ma innej możliwości wydatkowania środków z budżetu gminy 

aniżeli udzielenie dotacji. 

 

Mieszkanka dopytała, czy jest to sprawa przyszłego roku szkolnego. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel zsumował, że jest to sprawa przyszłości. Podkreślił, że oświata 

jest specyficzną dziedziną, a pieniądze na jej finansowanie idą za uczniem. Jako przykład 

wskazał wychowanie przedszkolne, gdzie gmina pokrywa koszty za dziecko z terenu gminy 

uczęszczające do przedszkola poza granicami gminy. 

 

Radny Marek Filar spostrzegł, że rozwiązaniem sprawy jest przeniesienie dzieci do szkoły na 

Krościenko Wyżne.  

 

Wójt Gminy – Jan Omachel potwierdził, że szkoła może przyjąć te dzieci, gdyż obwód 

Publicznej Szkoły Podstawowej w Krościenku Wyżnym obejmuje dzieci z terenu Pustyn. 

Spostrzegł, że taka sytuacja mogłaby spowodować likwidację szkoły w Zalesiu. 

 

Radny Marek Filar dodał, że to silny argument w dyskusji. 

 

Mieszkanka potwierdziła, że jest to mocny argument. Dodała, że z punktu widzenia rodzica 

bliskość szkoły ma ogromne znaczenie, bo nie trzeba przywozić i odwozić dzieci. 

 

Radny Krzysztof Ronowski podsumowując zaproponował, aby jako Rada Gminy na piśmie 

wystąpić do Miejsca Piastowego, celem wsparcia inicjatywy rodziców. Zaznaczył, że jest to 

niewątpliwie ważna sprawa z punktu widzenia rodziców, a jej zasygnalizowanie z pewnością 

jest zasadne, gdyż zainicjuje rozmowy w sprawie.  

 

Wójt Gminy – Jan Omachel odnosząc się do wypowiedzi radnego wskazał, że jest to jak 

najbardziej słuszne działanie. Nadmienił, że do takiego pisma można również dołączyć 
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wyciąg z obecnego protokołu. Odnosząc się do odległości jaka dzieli uczniów z Pustyn do 

Szkoły w Krościenku Wyżnym poinformował, że gmina zobligowana jest zorganizować 

dowóz uczniów do szkoły, jeżeli droga do niej jest dłuższa niż 3 km. Nadmienił, że większość 

uczniów mogłaby z tej ewentualności skorzystać, jednak jest to argument poza dyskusją, 

celem zobrazowania stanu faktycznego. 

 

Więcej głosów nie zabrano, w związku z czym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 12 radnych: 

- „za” głosowało 12 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XXVI/ 196 /2017  

zmieniającą uchwałę w sprawie zasad udzielania stypendiów motywacyjnych dla 

wybitnie uzdolnionych uczniów (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 9 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Strategii Miejskiego 

Obszaru Funkcjonalnego Krosno wraz z Prognozą oddziaływania na środowisko. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił projekt uchwały (projekt w załączeniu). Jeszcze raz 

przypomniał, że w związku z włączeniem do projektów strategicznych planowanego do 

realizacji wspólnie z trzema innymi gminami zadania pn. „Budowa, rozbudowa, przebudowa  

i wyposażenie punktów selektywnej zbiórki odpadów komunalnych na obszarze Miejskiego 

Obszaru Funkcjonalnego Krosno” zachodzi uzasadniona potrzeba aktualizacji zapisów 

Strategii. Wytłumaczył, że wprowadzone w Strategii zmiany w zakresie rozwinięcia  

i uszczegółowienia istniejących już zapisów o założenia wspomnianego projektu budowy 

punktów selektywnej zbiórki odpadów komunalnych nie powodują dokonywania zmian  

w Prognozie Oddziaływania na Środowisko, stanowiącej załącznik do Strategii MOF. 

Następnie przedstawił i omówił zmiany jakie zostały wprowadzone w dokumencie 

wyjściowym. 
 

W otwartej dyskusji radni nie zabrali głosu, w związku z czym Przewodniczący Rady 

zarządził głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 12 radnych: 

- „za” głosowało 12 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XXVI/ 197 /2017  

zmieniającą uchwałę w sprawie przyjęcia Strategii Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego 

Krosno wraz z Prognozą oddziaływania na środowisko (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 10 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji podmiotowi leczniczemu. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił projekt uchwały (projekt w załączeniu). 

Przypomniał, że udzielenie dotacji podmiotowi leczniczemu związane jest z ogłoszeniem 

przez Narodowy Fundusz Zdrowia dodatkowego naboru na punkty realizujące świadczenia 

rehabilitacyjne. Nadmienił, że Dyrektor Samodzielnego Publicznego Gminnego Zakładu 
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Opieki Zdrowotnej w Krościenku Wyżnym zwrócił się z prośbą o przyznanie dotacji, 

albowiem rozpatrzenie wniosku jest obwarowane wyposażeniem punktu w niezbędny sprzęt 

rehabilitacyjny. Uwydatnił, że zakup sprzętu nie gwarantuje przydzielenia punktu 

rehabilitacyjnego, jednakże starania o uruchomienie takiego punktu na terenie gminy 

wymagają wydatkowania w tym celu środków. Zaakcentował, iż uruchomienie w Krościenku 

Wyżnym gabinetu rehabilitacyjnego wymaga podjęcia ryzyka związanego z udzieleniem SPG 

ZOZ w Krościenku Wyżnym dotacji i zabezpieczenia w tym celu w budżecie gminy środków 

finansowych w wysokości 40 tys. zł. Wytłumaczył, że ryzyko inwestycyjne związane jest  

z wydatkowaniem środków na zakup sprzętu jeszcze przed oceną końcową i ostatecznym 

przyznaniem dodatkowych punktów na rehabilitację tzn. nie wiedząc jakie będzie ostateczne 

rozstrzygnięcie. Jednocześnie podkreślił, że nie ma innego wyjścia, chcąc by wniosek  

o przydzielenie punktu mógł zostać poddany ocenie. 

 

W otwartej dyskusji Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec dopowiedział, że jest to już 

trzecie podejście o uruchomienie rehabilitacji w Ośrodku Zdrowia. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel potwierdził słowa przedmówcy. Przypomniał, że po prywatnej 

próbie uruchomienia rehabilitacji, były dwukrotne próby ze strony gminy, które kończyły się 

odmową. Wyakcentował, że ogłoszony obecnie konkurs będzie kolejną próbą uruchomienia 

gabinetu rehabilitacji w gminie. 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec odnotował, że pieniądze na udzielenie dotacji dla 

Ośrodka Zdrowia pochodzą z ubiegłorocznej nadwyżki budżetu.  

 

Wójt Gminy – Jan Omachel zgodził się z Przewodniczącym Rady. Wyakcentował,  

że pieniądze na zakup sprzętu rehabilitacyjnego nie pójdą na marne, gdyż wcześniej czy 

później zostaną wykorzystane. Zaznaczył, że zakupiony sprzęt zawsze można odsprzedać, 

wydzierżawić lub też po prostu spróbować uruchomić taki gabinet. 

 

Więcej głosów nie zabrano, w związku z czym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 12 radnych: 

- „za” głosowało 12 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XXVI/ 198 /2017  

w sprawie udzielenia dotacji podmiotowi leczniczemu (uchwała w załączeniu). 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec zwracając się do obecnych na sali obrad mieszkańców 

zasygnalizował ogłoszenie przerwy w obradach. W związku z tym dopytał o sprawy, które 

chcieliby poruszyć i ewentualne zabranie głosu na obecnym etapie obrad. Poinformował,  

że po wznowieniu obrad Rada Gminy przystąpi do realizacji długotrwałej procedury 

absolutoryjnej. 

 

Mieszkanka poinformowała, że są jeszcze dwa zapytania skierowane od mieszkańców Pustyn. 

Wytłumaczyła, że pierwsze z pytań od mieszkańców, którzy mają małe dzieci dotyczy 

wyposażenia placu zabaw jaki funkcjonuje przy Kościele, bowiem jak zauważyła w obecnym 

stanie nie ma tam już sprawnych urządzeń zabawowych. Następnie nakierowała, iż drugie  

z pytań dotyczy filii biblioteki publicznej w Pustynach. Zorientowała, że przydałoby się tam 
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ksero lub inny sprzęt do kopiowania. Uzasadniła, że brak takiego sprzętu to problem i stąd 

potrzeba dokonania takiego zakupu, bowiem brak jest możliwości wykonania jakiejkolwiek 

kserokopii.  

 

Wójt Gminy – Jan Omachel, zaznaczył że sprawa doposażenia placu zabaw będzie 

pozytywnie rozpatrzona. Wytłumaczył, że tak jak informował podczas posiedzenia komisji 

Rady Gminy, wstrzymał procedurę zakupu ze względu na wcześniejszą potrzebę doposażenia 

świetlicy w Pustynach. Zorientował, iż polecił już dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej 

przeprowadzenie procedury ofertowej i doposażenie tego placu. Uzupełnił, że plac zabaw 

będzie sukcesywnie doposażony o nowe sprzęty zabawowe w miarę wpływu środków z tytułu 

opłat, jakie wnoszą przedsiębiorcy z tytułu posiadania zezwoleń na sprzedaż napojów 

alkoholowych. Odnośnie zakupu kserokopiarki do biblioteki w Pustynach Wójt 

poinformował, że jest to również temat do zrealizowania. Zawiadomił, iż w tym celu 

przeprowadzi rozmowę z dyrektor biblioteki, która będzie pilotowała sprawę doposażenia filii 

w takie urządzenie. 

 

Na salę obrad przybył radny Edward Marszałek. Od tej pory w sesji uczestniczyło 13 radnych. 

 

Następnie głos zabrał mieszkaniec, który zwrócił uwagę na problem związany z brakiem 

zaplecza stadionowego w Pustynach. W związku z czym dopytał, kiedy powstanie szatnia 

przy tym stadionie.  

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wyjaśnił, że docelowo jeszcze nie wiadomo czy to boisko 

sportowe będzie w tym miejscu. Zakomunikował, że przyjmuje temat zakupu kontenera 

szatniowego jako wniosek na następny rok budżetowy. 

 

Więcej głosów nie zabrano. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził 10-minutową przerwę w obradach w godz. 1300-1310. 

 

Ad. 11-12. 

Po wznowieniu obrad przystąpiono do realizacji punktu jedenastego i dwunastego 

przyjętego porządku obrad, tj. podjęcia uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego Gminy Krościenko Wyżne wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu Gminy Krościenko Wyżne za 2016 rok oraz podjęcia uchwały w sprawie udzielenia 

absolutorium Wójtowi Gminy Krościenko Wyżne za 2016 rok. 

 

I. Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec oddał głos Skarbnikowi Gminy – 

Grażynie Rugiełło, która przedstawiła roczne sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy 

Krościenko Wyżne za 2016 rok (zarządzenie Nr IV/321/2017 Wójta Gminy Krościenko 

Wyżne z dnia 14 marca 2017 r. - w załączeniu). 

 

Skarbnik Gminy – Grażyna Rugiełło przypomniała, że uchwałą NR XII/91/2015 z dnia  

29 grudnia 2015 r. Rada Gminy uchwaliła budżet na 2016 rok w wysokości: 

1) dochody gminy 14 154 699,00 zł, 

2) wydatki w kwocie 13 554 699,00 zł, 

3) spłaty otrzymanych krajowych pożyczek i kredytów w kwocie 600 000,00 zł, 

4) wydatki budżetu obejmujące zadania jednostek pomocniczych gminy – 51 861,20 zł, 
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5) dochody i wydatki związane z realizacją zadań zleconych z zakresu administracji 

rządowej i innych zleconych gminie ustawami w wysokości 1 610 707,00 zł. 

 

1) Poinformowała, że w wyniku dokonanych zmian w budżecie w 2016 r. plan dochodów 

wyniósł – 18 730 083,02 zł, a plan wydatków – 18 872 764,89 zł, w tym dochody i wydatki 

związane  

z realizacją zadań bieżących z zakresu administracji rządowej oraz innych zadań zleconych 

gminie ustawami w wysokości 4 967 729,34 zł. 

2) Uchwalony przez Radę Gminy budżet i zmiany dokonane w ciągu roku pozwoliły 

zaplanować kwotę wydatków na podstawową działalność bieżącą i inwestycyjną gminy. 

Rozbieżności kwot zaplanowanych w wersji pierwotnej wynikają z: 

- ustawy budżetowej na 2016 rok, 

- uzyskania dodatkowych dochodów własnych wynikających z realizacji budżetu. 

3) Odnośnie dochodów przypomniała, że zgodnie ze sprawozdaniem półrocznym Rb – 27 S  

z planu wynoszącego po zmianach 18 730 083,02 zł wykonano dochody w wysokości 

18 836 963,35 zł co stanowi 100,57 % planowanych dochodów. 

4) W dochodach własnych, realizowanych przez gminę i urzędy skarbowe na koniec 2016 roku 

występują należności wymagalne wg tytułów dłużnych w wysokości 847 409,56 zł. 

Należności te wg źródeł dochodów przedstawiają się następująco: 
 

1) dochody Urząd Skarbowy                                 -     8 265,40 zł, 

2) podatek dochodowy od osób fizycznych   -            1,00 zł, 

3) podatek od nieruchomości osoby prawne                      - 353 596,12 zł, 

4) podatek od nieruchomości osoby fizyczne                    -   79 108,86 zł, 

5) podatek rolny osoby fizyczne                                       -   28 207,36 zł, 

6) podatek leśny osoby fizyczne                                 -        104,16 zł, 

7) podatek od środków transportowych                              -         988,94 zł, 

8) zaliczka alimentacyjna, fundusz alimentacyjny              -  274 871,31 zł, 

9) odpady komunalne                                                    -  101 686,40 zł, 

10) opłata od posiadania psów      -         580,00 zł, 

11) opłata za zezwolenie na sprzedaż napojów alkoholowych -             0,01 zł. 

 

5) Po upływie terminu płatności, na pozycje zaległe w zobowiązaniu pieniężnym od osób 

fizycznych wystawiono 964 upomnień, po których wpłynęła kwota 281 717,18 zł w tym: 

należności 275 077,99 zł, odsetki 2 326,59 zł i koszty upomnienia 4 301,60 zł. Wystawiono  

56 tytułów wykonawczych na kwotę 7 504,00 zł z których Urząd Skarbowy ściągnął kwotę 

6 413,94 zł, w tym: należności 4 474,10 zł, odsetki 1 443,84 zł i koszty upomnienia 496,00 zł. 

6) Podatnikom podatku od środków transportowych, którzy nie dokonali wpłat w terminach 

wysłano 7 upomnień na kwotę 8 236,60 zł, z czego wpłynęła kwota 7 267,80 zł. 

7) Po terminie płatności na pozycje zaległe w opłacie za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi wystawiono 713 upomnień na kwotę 52 734,57 zł, z czego wpłynęła kwota 

32 129,83 zł, w tym: należności 29 856,23 zł, koszty upomnienia 2 273,60 zł. Urząd 

Skarbowy z wystawionych tytułów wykonawczych ściągnął kwotę w wysokości 3 698,18 zł, 

w tym: należności 3 307,18 zł, odsetki 391,00 zł. 

8) Skutki obniżenia górnych stawek podatków obliczone za okres sprawozdawczy wynoszą 

609 944,14 zł. 

9) Skutki decyzji wydanych przez organ podatkowy na podstawie ustawy – Ordynacja 

podatkowa obliczone za okres sprawozdawczy: 

- umorzenie zaległości podatkowych – 6 034,47 zł, w tym: 
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1) podatek od nieruchomości – 3 066,00 zł, 

2) podatek rolny – 2 670,47 zł, 

3) odsetki od nieterminowych wpłat z tytułu podatków i opłat – 294,00 zł, 

4) podatek leśny – 4,00 zł. 

10) Zobowiązania z tytułu zaciągniętych kredytów i pożyczek długoterminowych na dzień  

31 grudnia 2016 roku wynoszą 1 500 000,00 zł (Bank Gospodarstwa Krajowego oddział  

w Rzeszowie – 1 500 000,00 zł). 

11) Odnosząc się do strony wydatkowej sprawozdania z wykonania budżetu za 2016 rok Skarbnik 

przypomniała, że zgodnie ze sprawozdaniem Rb-28S na dzień 31 grudnia 2016 r. na plan 

wydatków wynoszący po zmianach 18 872 764,89 zł wydatkowano kwotę 18 151 180,25 zł, 

co stanowi 96,18 % planowanych wydatków. 

12) W ogólnym planie wydatków wydzielono wydatki majątkowe w kwocie 2 463 742,90 zł, 

z czego na nakłady inwestycyjne wydatkowano kwotę 2 229 662,87 zł. 

13) Na wydatki bieżące zaplanowano kwotę 16 409 021,99 zł, którą zrealizowano w wysokości 

15 921 517,38 zł, co stanowi 97,03 % planu rocznego wydatków bieżących. 

14) W wydatkach bieżących wyodrębnić można: 

a) dotacje -                                   760 147,40 zł, 

b) świadczenia na rzecz osób fizycznych -                  5 745 074,28 zł, 

c) wynagrodzenia i składki od nich naliczane -                            6 870 288,69 zł, 

d) wydatki związane z realizacją ich statutowych zadań -      2 503 765,08 zł, 

e) wydatki na obsługę długu jednostek samorządu terytorialnego -         42 241,93 zł. 

15) Wydatki majątkowe gminy stanowią szczególną grupę wydatków występujących w budżecie. 

W okresie sprawozdawczym działalność inwestycyjna gminy obejmowała zadania 

kontynuowane - rozpoczęte w latach poprzednich oraz nowo rozpoczęte, których realizacja 

ukierunkowywana jest na poprawę warunków życia mieszkańców. Ogółem w 2016 roku 

wydatki majątkowe wynosiły 2 229 662,87 zł.  

 

16) Główne zadania inwestycyjne realizowane w 2016 r. to: 

a) Przebudowa dróg powiatowych nr 1966R Korczyna-Kombornia Jabłonica Polska, nr 1967 

Korczyna- Krościenko Wyżne i nr 2062 Olszyny-Jabłonica Polska (ul. Marynkowska). 

b) Utwardzenie cz. działki 4176 (parking k. Domu Parafialnego w Krościenku Wyżnym). 

c) Utwardzenie cz. działek przy ul. Wspólnej w Pustynach. 

d) Zakup, nabycie działek. 

e) Zagospodarowanie terenu przy Szkole Podstawowej w Krościenku Wyżnym. 

f) Remont budynku Szkoły Podstawowej w Krościenku Wyżnym. 

g) Remont sali gimnastycznej przy Szkole Podstawowej w Krościenku Wyżnym. 

h) Budowa parkingu przy budynku Domu Ludowego w Krościenku Wyżnym. 

i) Wykonanie klimatyzacji w budynku Domu Ludowego w Krościenku Wyżnym 

(poddasze). 

j) Rozbudowa klimatyzacji w sali Domu Ludowego w Krościenku Wyżnym. 

k) Budowa ogrodzenia Domu Ludowego w Krościenku Wyżnym. 

17) W związku z uzyskaniem dodatkowych dochodów wprowadzono zmiany do Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Krościenko Wyżne na lata 2016-2022 (UCHWAŁA NR 

XII/92/2015 Rady Gminy z dnia 29 grudnia 2015 roku). Wieloletnia Prognoza Finansowa  

nie określa przedsięwzięć – wieloletnich programów lub zadań. 
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II. Następnie Skarbnik Gminy – Grażyna Rugiełło przedstawiła informację o stanie mienia 

Gminy Krościenko Wyżne na dzień 31 grudnia 2016 r. (zał. nr 14 do zarządzenia  

NR IV/321/2017 Wójta Gminy Krościenko Wyżne z dnia 14 marca 2017 r. -  

w załączeniu). 

 

III. Skarbnik Gminy – Grażyna Rugiełło odczytała uchwałę Nr VII/3/2017 składu 

orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Rzeszowie z dnia 24 marca 2017 r. 

w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Krościenko Wyżne 

sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy za 2016 rok – opinia pozytywna  

(uchwała w załączeniu). 

 

IV. Skarbnik Gminy – Grażyna Rugiełło przedstawiła sprawozdanie finansowe Gminy 

Krościenko Wyżne za 2016 rok (zarządzenie Nr IV/340/2017 Wójta Gminy Krościenko 

Wyżne z dnia 24 maja 2017 r. w sprawie przekazania Radzie Gminy Krościenko Wyżne 

sprawozdania finansowego Gminy Krościenko Wyżne za 2016 rok (sprawozdanie  

w załączeniu) szczegółowo omawiając: 
 

1) Bilans jednostki budżetowej i samorządowego zakładu budżetowego. 

2) Bilans z wykonania budżetu jednostki samorządu terytorialnego. 

3) Rachunek zysków i strat jednostki (wariant porównawczy). 

4) Zestawienie zmian w funduszu jednostki. 

 

V. Kolejno Przewodniczący Rady Gminy oddał głos Przewodniczącemu Komisji 

Rewizyjnej celem przedstawienia stanowiska Komisji Rewizyjnej oraz wniosku 

w sprawie absolutorium. 

 

A. Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Krzysztof Ronowski przedstawił wniosek 

Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy (wniosek Komisji  

w załączeniu) Stwierdził, że Komisja Rewizyjna działając na podstawie art. 18a ust. 3 

ustawy z 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym, po rozpatrzeniu: 

1) sprawozdania Wójta Gminy z wykonania budżetu Gminy za 2016 rok i zapoznaniu 

się z opinią Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Rzeszowie  

o tym sprawozdaniu; 

2) sprawozdania finansowego Gminy Krościenko Wyżne za 2016 rok; 

3) informacji o stanie mienia Gminy Krościenko Wyżne na dzień 31 grudnia 2016 r.; 

- pozytywnie opiniuje wykonanie budżetu Gminy i wnioskuje o udzielenie 

absolutorium Wójtowi Gminy Krościenko Wyżne za 2016 rok. 

 

B. Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że w toku pracy Komisja uchwałą 

NR 5/2017 z dnia 29 maja 2017 r. pozytywnie zaopiniowała wykonanie budżetu 

Gminy Krościenko Wyżne za 2016 rok, natomiast uchwałą NR 6/2017 z dnia 29 maja 

2017 r. zawnioskowała do Rady Gminy Krościenko Wyżne o udzielenie absolutorium 

Wójtowi Gminy Krościenko Wyżne za 2016 rok (uchwały w załączeniu). Wyjaśnił,  

iż obie uchwały przyjęto jednogłośnie 3 głosami „za” w głosowaniu jawnym. 

 

C. Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Krzysztof Ronowski zaznaczył, że Komisja 

Rewizyjna rozpatrując wykonanie budżetu Gminy Krościenko Wyżne za 2016 rok 

pracowała na trzech posiedzeń, w dniach: 10 kwietnia, 8 maja oraz 29 maja 2017 r. 

(protokoły z posiedzeń Komisji Rewizyjnej w załączeniu). 
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D. W toku badania sprawozdania z wykonania budżetu Komisja poddała szczegółowej 

analizie: 

1) wykonanie planowanych źródeł dochodów oraz wydatków w niektórych działach 

klasyfikacji budżetowej szczególnie w przypadkach niższego oraz wyższego 

wykonania w stosunku do planu. 

2) należności wymagalne wg źródeł dochodów w stosunku do lat poprzednich. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Krzysztof Ronowski zwrócił uwagę, że w 2016 roku 

nastąpił spadek ogólnej kwoty należności wymagalnych. Objaśnił, że w tym okresie 

obserwowane jest pozytywne oddziaływanie w sferze podatkowej tj. znaczącemu 

zmniejszeniu rzędu 30 % uległy należności z tytułu podatku od nieruchomości i podatku 

rolnego od osób fizycznych. Równocześnie zauważył wzrost kwot należności na pozycjach 

obejmujących zaliczkę i fundusz alimentacyjny oraz odpady komunalne.  

 

3) zadłużenie gminy oraz spłatę zadłużenia oraz rozdysponowanie rezerwy ogólnej  

w 2016 r., 

4) wpływy i umorzenia zastosowane przez Wójta Gminy w 2016 r. z tytułu podatków 

od nieruchomości, rolnego, leśnego i od środków transportowych, 

5) zadanie z zakresu usuwania i unieszkodliwiania stałych odpadów komunalnych 

w 2016 r., 

6) wykonanie zadania inwestycyjnego zakończonego w 2016 r. dotyczącego remontu 

boiska sportowego przy Publicznej Szkole Podstawowej w Krościenku Wyżnym 

 

E. W toku pracy poświęconej ww. tematyce Komisja Rewizyjna przedłożyła również 

sprawozdanie z jej pracy za 2016 r., zawierające także odniesienie do sprawozdania 

absolutoryjnego (w załączeniu). Rozpatrując sprawozdania za rok 2016 Komisja 

Rewizyjna nie stwierdziła nieprawidłowości rzutujących na ocenę pracy wójta gminy  

i podległych mu urzędników. Komisja stwierdziła, że gospodarka finansowa wójta 

gminy była celowa, rzetelna, oszczędna i gospodarna. Wobec czego Komisja 

Rewizyjna występuje z wnioskiem o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy 

Krościenko Wyżne za 2016 rok. 

 

VI. Następnie Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Krzysztof Ronowski odczytał 

uchwałę Nr VII/32/2017 z dnia 1 czerwca 2017 r. Składu Orzekającego Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Rzeszowie w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji 

Rewizyjnej Rady Gminy Krościenko Wyżne o udzielenie absolutorium Wójtowi 

Gminy Krościenko Wyżne za 2016 rok – opinia pozytywna (uchwała w załączeniu). 

 

VII. Po odczytaniu uchwały Przewodniczący Rady udzielił głosu Przewodniczącym stałych 

Komisji Rady Gminy Krościenko Wyżne, którzy przedstawili opinie Komisji 

dotyczące: 

a) sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Krościenko Wyżne za 2016 rok, 

b) sprawozdania finansowego Gminy Krościenko Wyżne za 2016 rok, 

c) informacji o stanie mienia gminy na dzień 31 grudnia 2016 r. 

 

Głos zabrali kolejno Przewodniczący stałych Komisji Rady, którzy w opiniach odnieśli się  

do trzech ww. punktów: 
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1) Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Obywatelskich – Edward Marszałek 

stwierdził, że Komisja na posiedzeniu w dniu 21 czerwca 2017 r. wydała pozytywne 

opinie – oddano 5 głosów „za” (jednogłośnie), 

2) Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa i Ochrony Środowiska  

– Bolesław Pudłowski stwierdził, że Komisja na posiedzeniu w dniu 23 czerwca  

2017 r. wydała pozytywne opinie – oddano 4 głosy „za” (jednogłośnie), 

3) Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Zdzisław Omachel stwierdził,  

że Komisja na posiedzeniu w dniu 23 czerwca 2017 r. wydała pozytywne opinie – 

oddano 4 głosy „za” (jednogłośnie). 

 

VIII. Dyskusja.  

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec dopytał o wysokość zaległości z tytułu odpadów 

komunalnych. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel poinformował, że zaległości te wynoszą 101 686,40 zł. 

Wytłumaczył, że zgodnie z obowiązującymi przepisami na bieżąco wystawiane są tytuły 

wykonawcze w przypadkach, gdy łączna wysokość należności wraz z odsetkami z tytułu 

niezapłacenia w terminie opłaty za gospodarowanie odpadami przekroczy dziesięciokrotność 

kosztów upomnienia. Uzupełnił, że podejmowane czynności egzekucyjne nie zawsze 

przynoszą zamierzony skutek, co pokazują dane przedstawione w sprawozdaniu dotyczące 

wystawianych upomnień i tytułów wykonawczych egzekwowanych przez Urząd Skarbowy. 

Podsumowując zorientował, iż około 15-20 % zobowiązań z tego tytułu nie udaje się ściągnąć 

od mieszkańców-płatników, którzy deklarowali odbiór tych odpadów. 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec zauważył, że koszty jakie z tego tytułu powstają 

obciążają pozostałych mieszkańców. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wytłumaczył, że brak tych przychodów powoduje konieczność 

rozłożenia opłaty na wszystkich mieszkańców i stanowi rodzaj odpowiedzialności zbiorowej 

jaka związana jest z systemem gospodarki odpadami. Jednocześnie zaakcentował potrzebę 

ciągłego edukowania mieszkańców w tym temacie, celem zachowania porządku i zasad 

dotyczących przeprowadzanych zbiórek odpadów w gminie. Wójt jako negatywny przykład  

w tym zakresie wskazał ostatnio przeprowadzaną zbiórkę opon, gdzie następnego dnia po jej 

zakończeniu nadal przywożono i składowano te odpady. Wytłumaczył, że konsekwencją 

takiego zachowania była potrzeba organizowania kolejnego transportu w celu ich 

wywiezienia. Uzupełnił, że takie właśnie działania generują dodatkowe koszty, które  

w efekcie przekładają się na wzrost wydatków jakie ponosi gmina z tytułu odbierania  

i zagospodarowania odpadów. Nadmienił, że równocześnie w kosztach tych partycypują 

mieszkańcy, którzy finansują system poprzez wnoszone w tym celu opłaty. Wójt 

zaakcentował potrzebę zrozumienia tematu, bowiem na terenie gminy odbierane są wszystkie 

frakcje odpadów, a częstotliwości ich odbierania jest bardzo duża. Odnośnie odpadów 

biodegradowalnych, których odbiór został wstrzymany Wójt poinformował, że MPGK 

Krosno wystąpiło do Urzędu Marszałkowskiego o wyznaczenie dodatkowego limitu. Dodał, 

że w związku z tym istnieją spore szanse, że od lipca temat ten  zostanie rozwiązany. 

 

Po usprawiedliwieniu się obrady opuściła radna Marzena Kielar. Od tej pory w sesji 

uczestniczyło 12 radnych. 
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Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec zapytał o aktualną wysokość zadłużenia gminy. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel zakomunikował, że zadłużenie to na koniec 2016 roku wynosiło  

1 mln 500 tys. zł. Zaznaczył, że do końca czerwca zostanie uregulowana II rata w wysokości  

75 tys. zł, bowiem na rok 2017 zaplanowano do spłaty kwotę w wysokości 300 tys. zł (4 raty 

po 75 tys. zł na kwartał). 

 

Więcej głosów nie zabrano. W związku z czym Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec 

zarządził głosowania nad projektem uchwały w sprawie: 
 

1) rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Krościenko Wyżne wraz 

ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Krościenko Wyżne za 2016 rok. 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 12 radnych: 

-„za” głosowało 12 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XXVI/ 199 /2017 

w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Krościenko 

Wyżne wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Krościenko Wyżne  

za 2016 rok (uchwała w załączeniu). 
 

2) udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Krościenko Wyżne za 2016 rok. W głosowaniu 

jawnym uczestniczyło 12 radnych: 

-„za” głosowało 12 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się od głosu 0 radnych, 

 

w związku z powyższym Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ  

NR XXVI/ 200 /2017 w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Krościenko 

Wyżne za 2016 rok (uchwała w załączeniu). 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec pogratulował Wójtowi Gminy – Janowi Omachlowi 

udzielonego absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2016 rok. 

 

Ad. 13 

 Następnie Rada rozpatrzyła projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej 

Gminy Krościenko Wyżne na 2017 rok. 

 

Skarbnik Gminy – Grażyna Rugiełło przedstawiła projekt uchwały wg zwiększeń oraz 

zmniejszeń w poszczególnych działach, rozdziałach i paragrafach klasyfikacji budżetowej 

(projekt w załączeniu). W szczególności stwierdziła ona, że: 

1) zwiększa się plan dochodów i wydatków budżetu o kwotę 6 481,08 zł w dziale 900 – 

Gospodarka komunalna i ochrona środowiska /środki przeznaczone na usuwanie wyrobów 

zawierających azbest/; 

2) zwiększa się plan wydatków budżetu o kwotę 401 000,00 zł, w tym: 

a) w dziale 010 - Rolnictwo i łowiectwo w kwocie 800,00 zł – wydatki bieżące; 

b) w dziale 600 - Transport i łączność w kwocie 60 200,00 zł, w tym: 

- 10 200 zł - wydatki bieżące na drogach gminnych, 

- 20 000,00 zł - realizacja zadania „Remont drogi gminnej Nr 114902 R ul. Wisłocza”, 
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- 30 000,00 zł - realizacja zadania „Budowa i modernizacja dróg dojazdowych do 

gruntów rolnych w obrębie działki nr 3731/4”. 

c) w dziale 700 - Gospodarka mieszkaniowa w kwocie 300 000,00 zł na realizację zadania 

inwestycyjnego „Budowa budynku użyteczności publicznej w Pustynach”; 

d) w dziale 851 - Ochrona zdrowia w kwocie 40 000,00 zł zł – dotacja celowa dla  

SPG ZOZ w Krościenku Wyżnym z przeznaczeniem na dofinansowanie zakupu sprzętu 

rehabilitacyjnego; 

3) źródłem pokrycia ww. wydatków są wolne środki stanowiące nadwyżkę budżetu ubiegłego 

roku. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił o opinię Komisji Budżetu  

i Finansów. 

 

Radny Zdzisław Omachel – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził,  

że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – oddano 4 głosy „za” (jednogłośnie). 

 

Głosów nie zabrano, w związku z czym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 12 radnych: 

- „za” głosowało 12 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XXVI/ 201 /2017  

w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Krościenko Wyżne na 2017 rok  
(uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 14 

Przewodniczący przystąpił do realizacji kolejnego punktu porządku obrad dotyczącego 

podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Krościenko Wyżne na lata 2017-2022. 

 

Skarbnik Gminy – Grażyna Rugiełło przedstawiła projekt uchwały (projekt w załączeniu).  

Stwierdziła ona, że w związku z uzyskaniem dodatkowych dochodów oraz zaplanowanymi 

inwestycjami, w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Krościenko Wyżne na lata  

2017-2022 określonej w załączniku do uchwały Nr XXII/169/2016 Rady Gminy Krościenko 

Wyżne z dnia 29 grudnia 2016 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Krościenko Wyżne na lata 2017-2022, wprowadza się następujące zmiany: 

1) zwiększa się dochody ogółem w roku 2017 o kwotę 1 104 010,41 zł, w tym: 

a) zwiększa się dochody bieżące o kwotę 188 162,41 zł, 

b) zwiększa się dochody majątkowe o kwotę 915 848,00 zł; 

2) zwiększa się wydatki bieżące w roku 2017 o kwotę 391 362,41 zł, w tym: 

a) zmniejsza się wydatki na wynagrodzenia i składki od nich naliczane o kwotę 4 341,00 zł, 

b) zwiększa się wydatki związane z funkcjonowaniem organów JST o kwotę 195 152,41 zł, 

c) zwiększa się wydatki na świadczenia na rzecz osób fizycznych o kwotę 186 902,00 zł, 

d) zwiększa się dotacje na zadania bieżące o kwotę 13 649,00 zł; 

3) zwiększa się wydatki majątkowe w roku 2017 o kwotę 1 510 648,00 zł. 
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Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił o opinię Komisji Budżetu  

i Finansów. 

 

Radny Zdzisław Omachel – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził,  

że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – oddano 4 głosy „za” (jednogłośnie). 

 

Radni nie zabrali głosu, w związku z czym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 12 radnych: 

- „za” głosowało 12 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XXVI/ 202 /2017  

zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Krościenko Wyżne na lata 2017-2022 (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 15 

Rada Gminy przystąpiła do realizacji punktu w brzmieniu: „Wolne wnioski, 

interpelacje i zapytania”. 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec odczytał pismo dotyczące prośby rodziców dzieci 

Publicznej Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II w Krościenku Wyżnym dotyczące 

utworzenia trzech oddziałów przedszkolnych w Publicznej Szkole Podstawowej  

(w załączeniu). 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel poinformował, że zatwierdzony już arkusz organizacyjny 

Publicznej Szkoły Podstawowej przewiduje prowadzenie dwóch oddziałów przedszkolnych  

w szkole. Wytłumaczył, że na chwilę obecną zapisano do tych dwóch oddziałów 43 dzieci. 

Zauważył, iż zgodnie z przepisami ustawy oddział może liczyć maksymalnie 25 dzieci, więc 

obecne oddziały zostały zapełnione w 80 % ustalonej normy. W tym kontekście zwrócił 

uwagę, że utworzenie dodatkowego tj. trzeciego oddziału spowoduje powstanie klas liczących 

po około 14 uczniów. Dokonując analizy możliwości finansowania utworzenia dodatkowego 

oddziału przez gminę poinformował, że koszty jakie wygeneruje takie działanie to środki 

rzędu 150-200 tys. zł. Wójt zaznaczył, że w trakcie rozmów jakie były prowadzone  

z rodzicami 3 dzieci posiadających orzeczenia o potrzebie objęcia formą wsparcia w ramach 

organizacji wczesnego wspomagania rozwoju poinformował tych rodziców, że do tematu 

można wrócić we wrześniu, kiedy jest możliwość zmiany arkusza organizacyjnego. 

Podsumowując rozważania dotyczące kwestii utworzenia dodatkowego oddziału zaznaczył, 

że w trakcie roku szkolnego zawsze można spróbować podzielić oddziały i wprowadzić takie 

rozwiązanie, jeżeli przyniesie to zamierzony efekt. 

 

Kolejno Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec odczytał pismo skierowane do Rady Gminy 

dotyczące rozważenia obniżki rocznych stawek opłat za zajęcie 1 m2 powierzchni pasa 

drogowego w celu umieszczenia urządzeń infrastruktury telekomunikacyjnej, które zostało 

skierowane przez firmę w związku z zamiarem budowy sieci światłowodowej (pismo  

w załączeniu). 
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Wójt Gminy – Jan Omachel objaśnił, iż nie ma potrzeby dokonywania takiej zmiany. 

Wskazał, że obecnie obowiązujące stawki są stawkami mieszczącymi się w granicach 

wyznaczonych przez ustawę. Zaznaczył, ze operator budujący obecnie na terenie gminy sieć 

światłowodową utrzymuje te obciążenia i nie wnioskował o dokonywanie w tym zakresie 

zmian. 

 

Dalej Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec odczytał pismo skierowane przez mieszkańca 

do Rady Gminy dotyczące wytyczenia granic działki sąsiadującej z działką stanowiącą 

własność gminy (pismo w załączeniu). Przypomniał też, że Rada Gminy zajmowała już 

stanowisko w kwestii sprzedaży działki gminnej, w związku z tym zwracając się do Wójta 

dopytał czy w przedmiocie sprawy powstały nowe okoliczności. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel poinformował, że nowych okoliczności nie ma. Jednocześnie 

zauważył, iż procedura rozgraniczenia nieruchomości przeprowadzana jest na wniosek 

właściciela, który partycypuje w kosztach przeprowadzenia takiego postępowania. Podkreślił, 

że zgodnie z obowiązującymi przepisami gmina jest w stanie zlecić przeprowadzenie 

rozgraniczenia, jednak warunkiem formalnym takiego postępowania jest obciążenie kosztami 

właściciela, który o to wnioskuje. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel odczytał pismo dyrektora Publicznego Pogotowia Ratunkowego 

w Krośnie, który zwrócił się do gminy o przyznanie dotacje na zakup ambulansu. Zwracając 

się do radnych zawnioskował o zajęcie stanowiska i przeanalizowanie takiej możliwości.  

 

Radny Stanisław Wierdak zwrócił się z wnioskiem o wystąpienie do Lasów Państwowych  

z pismem w sprawie oznakowania wjazdów do lasu Dębina”. Nadmienił, że ludzie skarżą się 

na crossowców jeżdżących po lesie. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel poinformował, że w przedmiocie sprawy wystąpi z pismem do 

Lasów Państwowych o podjęcie działań i oznakowanie terenu. 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec zwrócił uwagę na możliwość podsypania wjazdu do 

lasu „Dębina” od strony ulicy Dworskiej. Nadmienił, iż prawdopodobnie jest to teren 

prywatny. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel poinformował, że zweryfikuje kwestie własnościowe terenu 

 i wystąpi do właściciela terenu o wyrażenia takiej zgody. 
 

Radny Edward Marszałek przedstawił informacje na temat dokonania renowacji najstarszego 

nagrobka na cmentarzu przez stowarzyszenie „Dębina”. Jednocześnie w imieniu 

Stowarzyszenia i Gminnej Biblioteki Publicznej ponowił zaproszenie na promocje  

V tomika wierszy autorstwa Małgorzaty Liput. Przypomniał, że wydarzenie to zostanie 

zorganizowane w dniu 28 czerwca br. o godz. 17:00 w Gminnej Bibliotece Publiczne. 

 

Radny Janusz Szmyd poruszył temat związany z koszeniem dróg gminnych. Zwrócił uwagę 

na tzw. „drogę przeczną”, która łączy asfalt z wykoszoną trasą biegową. Zaznaczył, że nie jest 

to długi odcinek, a jego wykoszenie spowodowałoby powstanie dodatkowej trasy biegowej.  

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wskazał, aby w tej sprawie zwrócić się do kierownika Gminnego 

Ośrodka Sportu i Rekreacji, gdyż utrzymanie tras biegowych leży w jego zakresie działania.  
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Radny Krzysztof  Ronowski  poruszył sprawę piątkowego wypadku motocyklisty na ulicy 

Marynkowskiej za mostem. Zwrócił uwagę, że w internetowych komentarzach ludzie 

zwracają uwagę na zarośnięte pobocza które utrudniają jazdę. Radny podkreślił, że zdaje 

sobie sprawę, iż jest droga powiatowa, jednakże jak zaznaczył kwestia bezpieczeństwa jest  

w tym przypadku najistotniejsza. Wytłumaczył, że dlatego przekazuje te informacje, ażeby 

spowodować interwencję o przekaszanie poboczy. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel zauważył, że trawa w tym miejscu była wykoszona, jednak 

wpływ na zdarzenie mogło mieć zakrzaczenie skarpy przy drodze powiatowej, które mogło 

przeszkodzić kierującemu. Jednocześnie uwrażliwił, że jest to miejsce gdzie kierujący 

pojazdami muszą się zatrzymać i zachować podwyższoną ostrożność ze względu na most, 

który skutecznie zasłania widoczność. 

 

Radny Marek Filar potwierdził, że prawa strona na moście to najniebezpieczniejszy wyjazd  

w całej gminie. Dodał, że zwieszone tam lustro nie zawsze pomaga kierującym. 

 

Radny Janusz Szmyd zawnioskował o interwencje w powiecie w celu wykoszenia pobocza 

ulicy Kasztanowej. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel zaakcentował, że nie ma pojęcia dlaczego ten odcinek został 

pominięty w trakcie dokonywani kompleksowego koszenia dróg powiatowych na terenie 

gminy. Dodał, że zajmie się tą sprawą i zwróci na to uwagę zarządcy drogi. 

 

Ad.16. 

 W ostatniej części posiedzenia, wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący 

Rady Gminy Krościenko Wyżne - Antoni Dębiec podziękował wszystkim obecnym za udział 

w posiedzeniu, a następnie zamknął posiedzenie XXVI sesji Rady Gminy Krościenko Wyżne. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokołował: 

 Łukasz Lorens 

 

 

        PRZEWODNICZĄCY RADY 

         mgr Antoni Dębiec 


